

REUNION DEL COMITE DIRECTIVO DE LA ASOCIACION INTERNACIONAL DE ESCUELAS SUPERIORES DE EDUCACION FISICA (A. I. E. S. E. P.)

Fecha: 7-8 de julio de 1968.

Lugar de celebración: Instituto Nacional de Educación Física y Deportes, Madrid.

CICLO DE CONFERENCIAS CULTURALES SOBRE EDUCACION FISICA Y DEPORTES

Organizado por el Instituto Nacional de Educación Física y Deportes, Madrid.

Patrocinado por el Comité de Investigación del Consejo Internacional de Educación Física y Deportes (C. I. E. P. S.) de la UNESCO.

Fecha: 5-10 de julio de 1968.

Lugar de celebración: Instituto Nacional de Educación Física y Deportes, Madrid.

PROGRAMA

1. **Deporte y expresión estética**, por el Prof. E. Jokl, Presidente del Comité de Investigación del C. I. E. P. S. de la UNESCO.
2. **Las escuelas superiores de educación física en el mundo**, por el Dr. Piéron, Secretario General de la A. I. E. S. E. P.
3. **Condiciones para el progreso internacional de la educación física**, por el Dr. P. Seurin, Secretario General de la F. I. E. P.
4. **Deportes y educación social**, por el Prof. J. M. Cagigal, Vicepresidente del Comité de Investigación del C. I. E. P. S. de la UNESCO.

Dirección postal:

Prof. José M. Cagigal.
 Director del Instituto Nacional de Educación Física y Deportes.
 Avda. Juan de Herrera, s./n. (Ciudad Universitaria).
 Madrid (3). ESPAÑA.

La F. I. E. P. existe desde 1923; fué probada, sobrevivió, adquirió experiencia y está en pleno desarrollo.

La F. I. E. P. tiene en sus tres Secciones Internacionales — Científica, Escolar, Recreo y Trabajo — representantes de las diferentes ciencias y de la aplicación pedagógica de los ejercicios corporales, tanto en la escuela como fuera de la escuela.

La F. I. E. P. procura, con el auxilio de sus publicaciones, conferencias, cursos, seminarios, congresos y, ahora, por un Concurso Internacional sobre la Teoría de la Educación Física, soluciones coherentes, por lo tanto sintéticas, para los problemas específicos con respecto a la gimnasia, juegos y deportes.

COURS INTERNATIONAL D'ÉDUCATION PHYSIQUE ET SPORTS

Organisé par l'Institut National d'Éducation Physique et Sport, Madrid, ESPAGNE.
Sous le patronage de la Fédération Internationale d'Éducation Physique (F.I.E.P.).

Date: Du 1.^{er} au 11 Juillet 1968.

Lieu: «Instituto Nacional de Educación Física y Deportes», Madrid.

PROGRAMME

1. Education Physique Féminine, par le Prof. Mlle. S. Prieto, de l'Ecole Supérieure d'Éducation Physique Féminine de Madrid.
2. Gymnastique Masculine, par le Prof. W. Dufour (Professeur d'Éducation Physique de l'Université Libre de Bruxelles) et par le Prof. Dr. C. Gutiérrez Salgado (Professeur de Gymnastique de l'Institut National d'Éducation Physique et Sports de Madrid).
3. Cours de haute spécialisation en athlétisme, par C. Cooper, Président de l'Association Internationale des Entraîneurs d'Athlétisme et Entraîneur de l'équipe olympique américaine.
4. Cours de haute spécialisation en basket-ball, par L. Carnesecca, Entraîneur américain.
5. Gymnastique de jazz: un nouveau moyen de mouvement, par Mme. M. Beckmann, Professeur du Kungl. Gimnastika Central Institutet de Stockholm.

DURÉE

1.^{er} Juillet: Arrivé des participants

12 Juillet: Départ des participants.

Droits d'inscription

8 — U. S. Dollars.

Date limite d'inscription

Avant le 15 Juin 1968.

SYMPOSIUM SUR LES PROGRAMMES D'ÉTUDES DANS LES ÉCOLES SUPÉRIEURES D'ÉDUCATION PHYSIQUE

Organisé par l'Institut National d'Éducation Physique et Sports, Madrid.

Sous le patronage de l'Association Internationale des Écoles Supérieures d'Éducation Physique (A. I. E. S. E. P.).

Dates: Du 7 au 9 Juillet 1968.

Lieu: Instituto Nacional de Educación Física y Deportes, Madrid.

PROGRAMME

- A — «Desideratum minimum» pour la formation d'un professorat supérieur d'éducation physique internationalement reconnu.
- 1) Conditions culturelles pour l'entrée dans les études d'éducation physique.
 - 2) Étude de l'enquête réalisée par l'A. I. E. S. E. P. parmi diverses Écoles Supérieures d'Éducation Physique.
 - Matières de base et nombre total de matières.
 - Matières complémentaires.
 - Confrontation globale des études.
 - 3) Evaluation de programmes universellement valides.
- B — Proposition d'un programme-type dirigé aux organismes internationaux les plus importants dans le domaine de l'éducation physique.

RÉUNION DU COMITÉ DIRECTIF DE L'ASSOCIATION INTERNATIONALE DES ÉCOLES SUPÉRIEURES D'ÉDUCATION PHYSIQUE (A. I. E. S. E. P.)

Dates: Les 7 et 8 Juillet 1968.

Lieu de célébration: Instituto Nacional de Educación Física y Deportes, Madrid.

CYCLE DE CONFÉRENCES CULTURELLES SUR L'ÉDUCATION PHYSIQUE ET LES SPORTS

Organisé par l'Institut National d'Éducation Physique et Sports, Madrid.

Sous le patronage du Comité de Recherches du Conseil International d'Éducation Physique et Sports (C.I.E.P.S.) de la UNESCO.

Dates: Du 5 au 10 Juillet 1968.

Lieu: Instituto Nacional de Educación Física y Deportes, Madrid.

PROGRAMME

1. **Sport et expression esthétique**, par le Prof. E. Jokl, Président du Comité de Recherches du C.I.E.P.S. de la UNESCO.
2. **Les Écoles Supérieures d'Éducation Physique dans le monde**, par le Dr. Piéron, Secrétaire Général de l'A.I.E.S.E.P.
3. **Conditions pour le progrès international de l'éducation physique**, par le Dr. P. Seurin, Secrétaire Général de la F.I.E.P.
4. **Sports et éducation sociale**, par le Prof. J. M. Cagigal, Vice-Président du Comité de Recherches du C.I.E.P.S. de la UNESCO.

S'adresser à:

Prof. José M. Cagigal.
Directeur de l'Institut National d'Éducation Physique et Sports.
Avda. Juan de Herrera, s./n. (Ciudad Universitaria).
Madrid (3). ESPAGNE.

La F. I. E. P. existe depuis 1923; elle a été éprouvée, a survécu, a acquis de l'expérience et elle est en développement continu.

La F. I. E. P. a dans ses trois Sections Internationales — Scientifique, Scolaire, Récréation et Travail — des représentants des différentes sciences et de l'application pédagogique des exercices corporels, aussi bien à l'école que hors de l'école.

La F. I. E. P. cherche des solutions cohérentes, donc synthétiques, aux problèmes spécifiques qui concernent la gymnastique, les jeux et les sports, à l'aide de ses publications, ses conférences, cours, séminaires, congrès et, maintenant, d'un Concours International de Littérature sur la Théorie de l'Éducation Physique.

INTERNATIONAL COURSE OF PHYSICAL EDUCATION AND SPORTS

Organized by the National Institute of Physical Education and Sports, Madrid, SPAIN.
Sponsored by the International Federation of Physical Education,

Date: July 1-11, 1968.

Place: «Instituto Nacional de Educación Física y Deportes», Madrid.

PROGRAMME

1. Physical Education for Women, by Pro. Miss. S. Prieto, College of Physical Education for Women, Madrid.
2. Gymnastics for men, by Prof. W. Dufour (Physical Education Professor at the Free University of Brussels) and by Dr. C. Gutiérrez Salgado (Gymnastics Professor at the National Institute of Physical Education and Sports in Madrid).
3. Course in advanced specialization in track and field by C. Cooper, President of the International Association of Athletic Trainers and Trainer of the American Olympic Team.
4. Course in advanced specialization in basketball by L. Carnesecca, American coach.
5. Jazz gymnastics: a modern way to move, by Mrs. M. Beckmann, Profesor at the Kungl. Gymnastika Central Institutet in Stockholm.

DURATION

July 1: Arrival of the participants.

July 12: Departure of the participants.

Registration fee

U. S. Dollars: 8:00.

Last date of registration

Before June 15th 1968.



SYMPOSIUM ON STUDY PROGRAMMES IN COLLEGES OF PHYSICAL EDUCATION

Organized by the National Institute of Physical Education and Sports, Madrid.

Sponsored by the International Association of Colleges of Physical Education (A.I.E.S.E.P.).

Date: July 7-9, 1968.

Place: «Instituto Nacional de Educación Física y Deportes», Madrid.

PROGRAMME

- A — «Desideratum minimum» in the formation of internationally recognized physical education teachers.
- 1) Cultural conditions for enrollment for study of physical education.
 - 2) Study of the inquiry made by A. I. E. S. E. P. through the various Colleges of Physical Education:
 - Basic subject and total number of subjects.
 - General comparison of studies.
 - Universal study comparison.
 - 3) Evaluation of world-wide valid programmes.
- B — Programme-type proposal to be directed to the most important international institutions in the field of physical education.

MEETING OF THE COMMITTEE OF DIRECTORS OF THE INTERNATIONAL ASSOCIATION OF COLLEGES OF PHYSICAL EDUCATION (A. I. E. S. E. P.)

Date: July 7 and 8, 1968.

Place: «Instituto Nacional de Educación Física y Deportes», Madrid.

CYCLE OF CULTURAL LECTURES ON PHYSICAL EDUCATION AND SPORTS

Organized by the National Institute of Physical Education and Sports, Madrid.

Sponsored by the Research Comitée of the International Council of Physical Education and Sports of the UNESCO

Date: July 5-10, 1968.

Place: «Instituto Nacional de Educación Física y Deportes», Madrid.

PROGRAMME

1. **Sports and esthetic expression**, by Prof. E. Jokl, President of the Research Committee of the C. I. E. P. S. of the UNESCO.
2. **World physical education colleges**, by Dr. Piéron, General Secretary of A. I. E. S. E. P.
3. **Conditions for the international progress in Physical Education**, by Dr. P. Seurin, General Secretary of F. I. E. P.
4. **Sports and social education**, by Prof. J. M. Cagigal, Vice-President of the Research Committee of the C. I. E. P. S. of UNESCO.

Please address yourself to

Prof. José Maria Cagigal
 Director of the National Institute of Physical Education.
 Av. Juan de Herrera S/N (Ciudad Universitaria)
 Madrid (3) — SPAIN.

The F. I. E. P. exists since 1923, it has been tried, has survived, has acquired experience and is under continual development.

The F. I. E. P. has representatives of different sciences and pedagogical application of bodily exercises, both at school and out of school in its three International Sections — the Scientific, Scholastic and Recreation-Work ones —.

The F. I. E. P. seeks coherent, therefore synthetical solutions, to specific problems which concern gymnastics, games and sports, by means of its publications, lectures, courses, seminars, congresses and now through an International Literature Competition on the Theory of Physical Education.

STAGE INTERNATIONAL D'ÉDUCATION PHYSIQUE

— Du 24 Août au 2 Septembre 1968 —

Bordeaux — FRANCE

Ce Stage est organisé par la F. F. G. E. G. V. et patronné par la F. I. E. P. du point de vue international. Il aura lieu au C. R. E. P. S. de l'Académie de Bordeaux.

PROGRAMME

Dames:

- 1 — Éducation Physique Féminine, par Mme Chladec (Autriche).
- 2 — Danses folkloriques yougoslaves, par M. Colakovic (Yougoslavie).

Messieurs:

- 1 — Éducation Physique masculine, par les Profs. Hanebuth (Allemagne) et W. Dufour (Belgique).
- 2 — Athlétisme scolaire, par un groupe de professeurs de l'Amicale de l'E. N. S. E. P.

INSCRIPTIONS

Le stage est ouvert aux membres de la F. F. G. E. G. V. et aux éducateurs étrangers. Trente places sont réservées à ces derniers.

Les demandes de renseignements complémentaires et d'inscriptions, doivent être adressées à

M. le Secrétaire Général de la F. F. G. E. G. V.
4, Rue Paul-Delaroche. Paris. FRANCE

INTERNATIONAL COURSE OF PHYSICAL EDUCATION

— From 24th August to 2 September 1968 —

Bordeaux — FRANCE

This Course is organised by the F. F. G. E. G. V. and patronized by the F. I. E. P. from the international point of view. It will take place at the C. R. E. P. S. of the Academy of Bordeaux.

PROGRAMME

Women:

- 1 — Feminine physical education, by Mrs. Chladec (Austria).
- 2 — Yugoslavic folkloric dances, by Mr. Colakovic (Jugoslavia).

Men:

- 1 — Masculine physical education, by Profs. Hanebuth (Germany) and W. Dufour (Belgium).
- 2 — School athletics, by a group of teachers of the «L'Amicale de l'E. N. S. E. P.»

INSCRIPTIONS

This Course is opened to the members of the F. F. G. E. G. V. and foreign educators. Thirty places are reserved to the latter.

Applications for complementary information and inscriptions, should be addressed to

The Secretary General of the F. F. G. E. G. V.
4, Rue Paul-Delaroche. Paris. FRANCE



Bordeaux, sur la *Garonne*, est une belle ville universitaire de 400.000 habitants et un port fluvial très important.

Parmi des nombreux monuments dignes d'admiration, nous citons une magnifique *Cathédrale* du XII^e-XIV^e S., le *Grand Théâtre*, l'*Hôtel de Ville* du XVIII^e S., etc.

Bordeaux, on the *Garonne*, is a beautiful university City of 400,000 inhabitants and a very important fluvial port.

Among numerous monuments worthy of admiration we cite a magnificent *Cathedral* of the XIIth-XIVth C., the «*Grand Théâtre*», the *Town Hall* of the XVIIIth C. etc.

Bordeos sobre el *Garona*, es una bella ciudad universitaria de 400.000 habitantes y un puerto fluvial muy importante.

Entre los numerosos monumentos dignos de admiración, citaremos una magnífica *Catedral* del siglo XII-XIV, el *Gran Teatro*, el *Ayuntamiento* del siglo XVIII, etc.

CURSO INTERNACIONAL DE EDUCACION FISICA

—Del 24 de Agosto al 2 de Septiembre de 1968—

Burdeos — FRANCIA

Este **Curso** es organizado por la **F. F. G. E. G. V.** y es patrocinado por la **F. I. E. P.**, bajo el punto de vista internacional, Tendrá lugar en el **C. R. E. P. S.**, de la **Academia de Burdeos**.

PROGRAMA

Señoras:

- 1 — Educación física femenina, por la Sra. Chladec (Austria).
- 2 — Danzas folclóricas yugoslavas, por el Sr. Colakovic (Yugoslavia).

Hombres:

- 1 — Educación física masculina, por los Profs. Hanebuth (Alemania) y W. Dufour (Bélgica).
- 2 — Atletismo escolar por un grupo de profesores de «l'Amicale de l'E. N. S. E. P.».

INSCRIPCIONES

Este **Curso** es abierto a todos los miembros de la **F. F. G. E. G. V.** y a los educadores extranjeros. Treinta lugares están reservados a estos últimos.

La petición de informaciones complementarias y de inscripción, debe ser dirigida al

Sr. Secretario General de la **F. F. G. E. G. V.**
4, Rue Paul Delaroche — Paris. FRANCIA

L' H O M M E S A I N

REVUE D'ÉDUCATION PHYSIQUE ET DE MÉDECINE APPLIQUÉE AUX SPORTS

Administration:

F. F. G. E. G. V.: 4, rue Paul - Delaroche — Paris (16^e)

Redaction:

653, Cours de la Libération — 33 Talence (Gironde)

Parution: 5 numéres par an

Prix de l'abonnement annuel: 18 F.

I — PREMIÈRE RENCONTRE MONDIALE D'ÉDUCATION PHYSIQUE ET SPORTIVE SCOLAIRE

II — CONGRÈS MONDIAL D'ÉDUCATION PHYSIQUE ET SPORTIVE

III — EXPOSITION MONDIALE DE LITTÉRATURE, DE MATÉRIEL ET D'INSTALLATIONS D'ÉDUCATION PHYSIQUE ET SPORTIVE

Organisés par la F. F. G. E. G. V. sous le patronage de la F. I. E. P.

— Du 5 au 14 Juillet 1959 —

Strasbourg — FRANCE

I — Première Rencontre Mondiale d'Éducation Physique et Sportive Scolaire

1 — OBJECTIFS

A — Favoriser et développer la pratique de l'Éducation physique et sportive de base pour les scolaires et étudiants de tous les pays.

B — Faire connaître et comparer les concepts fondamentaux, les techniques et la pédagogie de l'Éducation physique et sportive dans les différents pays, compte tenu de la nécessité générale d'exercer collectivement un certain nombre d'élèves, en fonction des âges et des sexes, dans un temps et un espace relativement réduits, au moyen d'activités pouvant être effectuées par tous et au bénéfice de tous afin d'assurer l'adaptation aux besoins essentiels de la vie dans une société déterminée et de permettre à chacun l'expression complète de sa personnalité.

C — Faire connaître et comparer les installations et les engins employés pour atteindre les buts généraux et spéciaux fixés à l'Éducation physique et sportive scolaire.

2 — COMPOSITION D'UNE FORMATION NATIONALE

A — Seuls les pays ayant des Délégués F. I. E. P. ou des Comités Nationaux F. I. E. P. pourront participer à cette rencontre.

B — La délégation sera formée sous la responsabilité des Ministères ou Organisations nationales officielles de l'Éducation physique et des sports des pays participants, après proposition du Comité National de la F. I. E. P. ou, en son absence, celle du Délégué de la F. I. E. P. dans le pays.

C — Seront admis des groupes de 12 à 20 exécutants, scolaires ou étudiants, des deux sexes, distribués selon les âges suivants:

10-12 ans;

13-15 ans;

15-18 ans;

au-dessus de 18 ans (facultatif).

La représentation nationale pourra être formée de groupes de garçons, de filles ou être mixte.

D — Chaque équipe comprendra obligatoirement au moins deux groupes, choisis parmi les trois premiers, soit masculin, soit féminin, soit les deux. Des classes mixtes seront seulement admises dans la catégorie 10-12 ans, après accord du Comité d'Organisation.

3 — PRÉSENTATION

La présentation devra traduire, aussi fidèlement que possible, la réalité des conceptions de l'Éducation physique scolaire dans les pays représentés.

La durée d'une présentation ne pourra dépasser 30 minutes, durée de rigueur, du commencement à la fin des exercices exécutés.

Une présentation cinématographique pourra compléter la démonstration. Durée maxima: 1 heure.







Strasbourg, la belle capitale de l'*Alsace*, à 447 Km. de *Paris*, a environ 350.000 habitants. *Siège du Conseil de l'Europe*, *Université* célèbre. Magnifique *Cathédrale* des XI-XVI S. Autres monuments. *Musées* très intéressants. Grand centre industriel et port fluvial très actif.

Strasbourg, the beautiful capital of *Alsace*, 447 Km. from *Paris*, has about 350,000 inhabitants. It is the seat of the *Council of Europe*. A celebrated *University*. A magnificent *Cathedral* of the XIth-XVIth C. Other monuments. Very interesting *Museums*. A great industrial centre and a very active fluvial port.

Estrasburgo la hermosa capital de *Alsacia*, a 447 kilómetros de *Paris*, tiene cerca de 350.000 habitantes. Sede del *Consejo de Europa*, posee una célebre *Universidad* y curiosos *Museos*. Gran centro industrial y un puerto fluvial de mucho movimiento.

Pour le cas où un pays ne pourrait déplacer une équipe de démonstration, il pourra être autorisé, après étude d'un dossier motivant cette demande, à présenter uniquement des films retraçant les activités physiques telles qu'elles sont effectuées dans ce pays et selon le même règlement adopté pour les groupes de démonstration (deux, au moins, des trois niveaux d'âge choisis). La projection ne pourra dépasser une heure.

L'ordre de présentation, tant au point de vue démonstration que projection, sera établi par le **Comité Organisateur**.

4 — COMPARAISON

La comparaison se fera selon le programme du **Congrès Mondial** et sur les 3 domaines fondamentaux suivants:

- La Biologie appliquée à l'Education physique et sportive scolaire (effets physiologiques des exercices);
- La Psychologie, la Sociologie et la Pédagogie appliquées à l'Education physique et sportive (effets psycho-sociologiques des exercices);
- Les Techniques en Education physique et sportive scolaire (en rapport avec les buts physiologiques et psycho-physiologiques).

5 — DATE ET DROITS D'INSCRIPTION

Les inscriptions seront reçues jusqu'au 31-8-1968, sur un formulaire spécial qui sera adressé aux pays qui en feront la demande, par l'intermédiaire des **Délégués** de la **F.I.E.F.** Ce formulaire devra parvenir au **Comité Organisateur** à la date prescrite, accompagné des droits d'inscription.

Somme à déposer: 500 N.F. français, lors de l'inscription.

La moitié de cette somme, soit 250 N.F. français, sera acquise à la **F.F.G.E.G.V.** comme droits d'inscription.

L'autre moitié sera rendue à la fin de la rencontre. En cas de forfait, avant ou pendant la rencontre, la totalité des 500 N.F. français reste acquise au **Comité Organisateur**.

Nota: Ces droits d'inscription sont destinés à couvrir en partie les frais de réception des délégations nationales, etc. (équipes, responsables, conférenciers).

Pour les pays qui n'enverront pas d'équipes de démonstration et qui présenteront seulement un film, les droits d'inscription sont limités à 150 N.F. (dont 50 N.F. remboursables en cas de participation effective).

6 — LOGEMENT ET NOURRITURE DES GRUPEES ET DES ACCOMPAGNATEURS

Les groupes seront logés par les soins des organisateurs dans différents Etablissements Universitaires, scolaires et municipaux de Strasbourg. Le montant de l'hébergement devra être acquitté dès l'arrivée des groupes à Strasbourg. Il sera d'environ 18 N.F. par jour et par participant.

7 — LANGUES OFFICIELLES

Les langues officielles seront le français, l'anglais et l'espagnol, la langue de référence étant le français.

II — Congrès Mondial d'Education Physique et Sportive.

Conjointement à la Rencontre Mondiale d'Education Physique et Sportive Scolaire, est organisé un Congrès Mondial qui aura pour thème:

LA LEÇON D'ÉDUCATION PHYSIQUE ET SPORTIVE SCOLAIRE

Il est envisagé de constituer 3 Séminaires ayant respectivement pour objet d'étude les aspects suivants de la leçon:

- A — Biologie appliquée à l'Education physique et sportive scolaire.
- B — Psychologie, Sociologie et Pédagogie appliquées à l'Education physique et sportive scolaire.
- C — Techniques en Education physique et sportive scolaire.

Les conférenciers devront se faire inscrire avant le 1-10-1968 et accompagner la demande d'un résumé de leur rapport en deux langues dont le français.

Le texte complet des conférences devra être déposé pour impression en date du 1-1-1969, en deux langues, dont le français.

Chaque orateur disposera de 45 minutes pour la présentation de son exposé.

Les rapports présentés pendant les Séminaires, seront choisis parmi les rapports envoyés, par une Commission scientifique réunie à l'initiative du Comité Organisateur.

Les rapports qui ne pourraient être présentés pendant les Séminaires seront également publiés, soit en entier, soit sous forme de résumé.

Les droits d'inscription au Congrès sont fixés à 60 N.F., par personne.

III — Exposition Mondiale de Littérature, de Matériel et d'Installations d'Education Physique et Sportive

Il y aura une Exposition Mondiale de Littérature, de Matériel et d'Installations d'Education Physique et Sportive dont les modalités pratiques seront traitées directement entre exposants et organisateurs.

Tous les pays pourront cependant collaborer directement par l'exposition de livres, photos, maquettes, etc.

Au cas où l'Exposition devrait être mise en place par le Comité Organisateur, les frais respectifs devront être acquittés et les objets exposés resteront à la disposition de ce Comité.

Les objets et documents devront être reçus à Strasbourg avant de 15 Juin 1969.

Pour tous renseignements et inscriptions, écrire au

Secrétaire Général du Comité Organisateur
M. Th. Wery

8 - Rue du Stade - 67 — Mundolsheim
Strasbourg — FRANCE

I — FIRST WORLD MEETING OF SCHOOL PHYSICAL AND SPORTIVE EDUCATION

II — WORLD CONGRESS OF PHYSICAL AND SPORTIVE EDUCATION

III — WORLD EXHIBITION ON LITERATURE, EQUIPMENT AND INSTALLATIONS FOR PHYSICAL AND SPORTIVE EDUCATION

Organized by the «F.F.G.E.G.V. and patronized by the F.I.E.P.

— From 5th to 14th July 1969 —

Strasbourg — FRANCE

I — First World Meeting of School Physical and Sportive Education

1 — AIMS:

A — To favour and develop the practice of basic physical and sportive Education among students of all countries.

B — To make known and to compare fundamental concepts, techniques and the pedagogy of physical and sportive education in different countries, taking into consideration the general need for collective exercise of a certain number of pupils in accordance with their ages and sexes, in relatively limited time and space, by means of activities able to be performed by all and benefit everybody, in order to ensure their adaptation to essential needs of life within a certain society and allowing everyone to fully express his personality.

C — To make known and compare installations and apparatuses which are employed to reach the general and special aims fixed for school physical and sportive Education.

2 — COMPOSITION OF A NATIONAL REPRESENTATION

A — Only countries having **F.I.E.P. Delegates** or **National Committees**, can participate in this meeting.

B — The delegation will be formed under the responsibility of **Ministries or national official Organizations** regarding physical education and sports of the participating countries after proposals from the **F.I.E.P. National Committel** or, if it does not exist, from the **F.I.E.P. Delegate**, in the Country.

C — **Groups of 12 to 20 students** of both sexes distributed according to the following ages, will be admitted:

- 10-12 years;
- 13-15 years;
- 15-18 years;
- above 18 years (optional);

The national representation can be formed by groups of boys, girls or be a mixed one.

D — Each team will obligatorily comprise at least two groups chosen among the three first ones either males or females, or both. **Mixed classes will only be admitted within the category 10-12 years, after agreement of the Organizing Committee.**

3 — PRESENTATION

The presentation should express, as faithfully as possible, the real conception of the school physical and sportive Education in the represented countries.

The duration of each presentation cannot exceed 30 minutes, a strict time limit, from the beginning to the end of performed exercises.

A cinematographic presentation can complete the demonstration. Maximum duration: 1 hour.

If any country cannot send a demonstration team, it can be authorized, after the study of documents supporting the request, to present only films that show the physical activities such as they are performed in the country, in accordance with the same rules adopted for the demonstration groups (two of the three age groups, at least). The projection cannot exceed one hour.

The order of presentation, both demonstrations and films, will be established by the Organizing Committee.

4 — COMPARISON

Comparison will be done according to the programme of the World Congress, on the three following fundamental fields:

- Biology applied to school physical and sportive Education (physiological effects of exercises).
- Psychology, Sociology and Pedagogy applied to physical and sportive Education (psycho-sociological effects of exercises);
- Techniques in school physical and sportive Education (in relation to the physiological and psycho-physiological aims).

5 — DATE AND INSCRIPTION FEES

Inscriptions will be received until 31-8-1968 on special forms which will be sent to countries that request them, through the **F.I.E.P. Delegates**.

These forms should reach the **Organizing Committee** at the date above mentioned, accompanied by inscription fees.

Sum to be deposited: 5000 French N.F. at the time of the inscription.

The half of this sum, i.e. 2500 French N.F. will be for the **F.F.G.E.G.V.** as inscriptions fees.

The other half will be given back at the end of the meeting. In case of cancellation before or during the meeting, all 5000 French N.F. goes to the **Organizing Committee**.

Note: These inscription fees are destined to cover partly reception expenses with national delegations etc. (teams, responsible people, lecturers).

For countries that do not send demonstration teams and present only one film, inscription fees are limited to 150 N.F. (of which 50 N.F. are redeemable in case of effective participation.

6—LODGING AND FOOD FOR GROUPS AND PEOPLE WHO ACCOMPANY THEM

The organizers will take care of the lodging of the groups, in different University, school and municipal establishments of Strasbourg. The lodging expenses must be paid at the arrival of the group in Strasbourg. It will be about 18 N.F. per day for each participant.

7—OFFICIAL LANGUAGES

Official languages will be French, English and Spanish, reference idiom being French.

II—World Congress of Physical and Sportive Education

A World Congress will be organized together with the World Meeting of School Physical and Sportive Education, with the theme:

THE LESSON OF SCHOOL PHYSICAL AND SPORTIVE EDUCATION

It is thought to set up 3 Seminars having respectively as their aims the study of the following aspects of the lesson:

A—Biology applied to school physical and sportive Education.

B—Psychology, Sociology and Pedagogy applied to school physical and sportive Education.

C—Techniques in school physical and sportive education.

Lecturers should inscribe themselves before 1-10-1968 and accompany their applications with a resumé of their reports in two languages of which French is one.

The full text of the lectures should be deposited, in order to be printed, until 1-1-1969

Each speaker will have 45 minutes at his disposal for the presentation of his report.

Reports which are put forward during the Seminars, will be chosen from the reports sent, by a scientific Commission that reunites at the initiative of the Organizing Committee.

Reports that cannot be presented during the Seminars will also be published, either fully, or in resumé.

Congress inscription fees are fixed in 60 N.F. per person.

III—World Exhibition of Literature, Equipment and Installations for Physical and Sportive Education.

There will be a world Exhibition of Literature, Equipment and Installations for Physical and Sportive Education the details of which will be directly combined between exhibitors and organizers.

All countries can however collaborate directly through the exhibition of books, photos, models, etc.

Should this Exhibition be made by the Organizing Committee, respective expenses are paid to it and exhibited objects will remain at the disposal of the Committee.

Objects and documents should be received in Strasbourg before 15th June 1969.

For all information and inscriptions please write to

The Secretary General of the Organizing Committee
Mr. Th. Wery

8 - Rue du Stade, 67—Mundolsheim
Strasbourg—FRANCE